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RG 0012.1.11.2016                                
 

 
  P r o t o k ó ł    Nr 34/2016 

                   z  posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju,                      
 w dniu 18 lipca 2016 r. 

 
 

  Obecni jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

  Otwarcia posiedzenia oraz przywitania gości i członków komisji dokonała Przewodnicząca komisji, 
Pani Józefa Boron.  

  Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 

  

Ad. 3. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron przedstawiła porządek posiedzenia. 

    Wniosków nie zgłoszono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

               Porządek posiedzenia: 

1. Przywitanie i otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji.  

4. Opiniowanie projektów uchwał. 

5. Wolne wnioski i sprawy bieżące.  

6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia z dnia 11.05.2016 r., 15.06.2016r. i 22.06.2016 r.  

7. Ustalenie terminu i tematu kolejnego posiedzenia. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 4. 

Komisja przystąpiła do opiniowania następujących projektów uchwał:  

a) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2016 - 2027 – I. 

Projekt w/w uchwały przedstawił i omówił Zastępca Skarbnika Gminy, Pani Łucja Snurawa. 

 Radna Pani Teresa Bagsik, zapytała o których nowych odcinkach kanalizacji jest mowa  
w projekcie uchwały?      

 Pani Łucja Snurawa odpowiedziała, że w kolejnych uchwałach dotyczących zmian w budżecie 
zostaną omówione zadania, które ulegają zmianie.                         

  Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2016 – II.  

 Projekt w/w uchwały przedstawił i omówił Zastępca Skarbnika Gminy, Pani Łucja Snurawa. 

 Radny Pan Klaudiusz Aplik zapytał, czy w 2016 roku w Przezchlebiu zaplanowano budowę 
kanalizacji i wodociągu? 

 Pan Michał Skowron odpowiedział, że w Przezchlebiu sieć kanalizacyjna i wodociągowa 
powstanie wzdłuż ul. Stawowej, Polnej i Zielonej. 
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 Radna Pani Zofia Woźniak zapytała, jaką długość będzie mieć planowany wodociąg  
w Ptakowicach na ul. Reptowskiej?  

 Pan Michał Skowron odpowiedział, że wodociąg będzie budowany od ostatniego budynku  
w kierunku Rept Śląskich aż do działek gminnych. 

 Radna Pani Zofia Woźniak zapytała, czy w drugą stronę też będzie budowany wodociąg? 

 Pan Michał Skowron odpowiedział, iż zgodnie z planem w przyszłym roku rozpocznie się 
projektowanie wodociągu wzdłuż ul. Wyzwolenia w Ptakowicach. 

  Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

c) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2016 – III. 

 Projekt w/w uchwały przedstawił i omówił Zastępca Skarbnika Gminy, Pani Łucja Snurawa. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

d) w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Zbrosławice Wiesława Olszewskiego – IV. 

 Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Pani W-ce Wójt Katarzyna Sosada. 

 Radny Pan Joachim Pieczka zapytał, czy przewiduje się regulację diet dla sołtysów? 

 Pani Katarzyna Sosada odpowiedziała, iż takich regulacji się nie przewiduje. 

 Radna Pani Krystyna Graca stwierdziła, iż projekt ww. uchwały wybił ją z tropu, ponieważ 
chciała zaproponować obniżenie diet dla wszystkich radnych. Przypomniała, iż 6 lat temu 
podejmowano projekt uchwały w tej sprawie, później obniżono wynagrodzenie sołtysom. Takie 
działania miały na celu zaoszczędzenie pieniędzy na realizację inwestycji gminnych. Ostatnie 
uregulowania dotyczące radnych miały miejsce w 2006 roku a od tego czasu jest to 4 
podwyżka dla Wójta. Radna zapytała czy w projekcie budżetu podwyżka dla Wójta była 
uwzględniona? 

 W-ce Wójt Pani Katarzyna Sosada odpowiedziała, iż podwyżka dla Wójta wyniesie 
miesięcznie 1108 zł brutto, nie została uwzględniona w projekcie budżetu, ponieważ uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 Radna Pani Zofia Woźniak powiedziała, iż obniżka diet sołtysom z 4% do 3% nie oznacza 
zmniejszenia ich dochodów. Dopowiedziała, że w niektórych przypadkach dochody były 
wyższe. 

  Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 1 głos „wstrzymuję się”). 

 

e) w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi – V. 

  Projekt w/w uchwały przedstawił i omówił Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 
Komunalnej Urzędu Gminy Zbrosławice, Pan Rafał Barszcz. 

 Uwagę do projektu uchwały zgłosił Radny, Pan Klaudiusz Aplik. Powiedział, iż w Regulaminie 
utrzymania porządku w §3 jest napisane: „właściciele nieruchomości mają obowiązek 
selektywnego zbioru odpadów komunalnych” natomiast w deklaracji istnieje wybór zbiórki 
śmieci na selektywny lub nie selektywny. Radny poinformował, iż zauważył brak spójności  
w tych dwóch dokumentach. 
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 Pan Rafał Barszcz odpowiedział, iż zgodnie z ustawą istnieje obowiązek selektywnej zbiórki 
odpadów, ale jeśli ktoś nie chce tego robić to wtedy ponosi większą opłatę za odbiór śmieci. 
Powinno się prowadzić selektywną zbiórkę odpadów, natomiast nie można nikomu tego 
nakazać. 

   Więcej uwag i zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

f) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi - autopoprawka - VI.  

  Projekt w/w uchwały przedstawił i omówił Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 
Komunalnej Urzędu Gminy Zbrosławice, Pan Rafał Barszcz. 

  Uwag i zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

g) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej położonej w Łubiu, będącej 
własnością Gminy Zbrosławice – VII.  

 Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Pani Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami i Ochrony Środowiska Beata Dzielicka. 

 Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron zapytała, w którym miejscu znajduje się 
omawiana nieruchomość? 

 Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, iż nieruchomość znajduje się na ul. Długiej w Łubiu. 

  Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

h) w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów - VIII.  

 Projekt w/w uchwały przedstawił i omówił Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Urzędu Gminy Zbrosławice, Pan Rafał Barszcz. 

 Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

i) w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Zbrosławice 
– IX.  

  Projekt w/w uchwały przedstawił i omówił Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 
Komunalnej Urzędu Gminy Zbrosławice, Pan Rafał Barszcz. 

 Radna Pani Karina Respondek zapytała, czy w Regulaminie istnieje zapis, który mówi  
o konieczności dbania o porządek na terenie swojej nieruchomości? Wspomniała, iż na 
terenie Gminy Zbrosławice znajduje się wiele terenów zarośniętych, nie wykoszonych, 
zaśmieconych. Zapuszczona działka niesie za sobą szereg negatywnych skutków, m.in. 
wysiewanie się chwastów na sąsiednie działki, zagnieżdżanie się żmij, myszy a w najgorszym 
przypadku pożar. Radna zapytała, w jaki sposób można walczyć z taką działalnością? 

 Pan Rafał Barszcz odpowiedział, iż w Regulaminie nie ma takiego zapisu. W ustawie  
o utrzymaniu porządku także nie istnieje taki przepis. W Polsce nie istnieje przepis 
zmuszający, nakazujący dbanie o swoją nieruchomość. 
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 Pani Beata Dzielicka dopowiedziała, iż istnieje taka możliwość na podstawie ustawy gruntów 
rolnych i leśnych. Jeżeli nieruchomość w ewidencji gruntów jest zapisana jako grunt rolny to 
wtedy istnieje możliwość wystosowania pisma do właściciela o utrzymaniu gruntu w złej 
kondycji. 

 Radna Pani Respondek zapytała, czy tego typu sprawy można kierować do Policji? 

 Radna nie otrzymała odpowiedzi na wyżej zadane pytanie. 

 Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels zapytał czy istnieje możliwość utworzenia strony 
internetowej, na której będzie się publikować najbrzydsze miejsca zlokalizowane na terenie 
Gminy Zbrosławice? 

 Wójt Pan Wiesław Olszewski poinformował, iż ustawa o ochronie danych osobowych 
uniemożliwia  tego typu działania. Ponadto dopowiedział, iż publikowanie brzydkich miejsc 
jego zdaniem też nic nie pomoże, ponieważ w dalszym ciągu nie będzie wiadomo kto 
doprowadził do złej kondycji daną nieruchomość. 

 Radny Pan Wiesław Topór stwierdził, iż sołtys powinien mieć wpływ na tego typu działania 
ludzi. 

 Radna Pani Zofia Woźniak, przypomniała że na ostatnim posiedzeniu komisji prosiła  
o wykoszenie trawy w pobliżu mostu w Zbrosławicach, ponieważ zagraża bezpieczeństwu. 
Poinformowała, iż trawa nie została wykoszona a ponadto powieszono duży baner który 
dodatkowo utrudnia widoczność. 

 Radna otrzymała odpowiedź, iż teren znajduje się przy drodze powiatowej, więc to powiat jest 
odpowiedzialny za utrzymanie porządku i wykoszenie trawy wzdłuż drogi, a baner został 
powieszony na prywatnym terenie. 

 Radny Pan Joachim Pieczka zapytał, komu można zgłosić zachwaszczenie gruntów rolnych? 

 Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, iż na podstawie wcześniej wymienionej ustawy Wójt 
posiada możliwość ingerowania, w momencie jeżeli grunt rolny jest zachwaszczony i powinien 
być w odpowiedni sposób uprawiany a tak się nie dzieje. 

 Radny Pan Joachim Pieczka podsumowując stwierdził, iż mieszkaniec mieszkający  
w sąsiedztwie zachwaszczonych gruntów może zgłosić tą sytuację do Urzędu Gminy. 

 Radna Pani Krystyna Graca zapytała, jakie konkretne zmiany zaszły w uchwalanym 
Regulaminie? 

 Pan Rafał Barszcz odpowiedział, iż Regulamin został ujednolicony i poza zmianą dotyczącą 
zapisu o usuwaniu śliskości chodnika w §3, co do których były prowadzone postępowania 
nadzorcze w latach poprzednich to nic więcej nie było zmieniane. 

 Radna Pani Krystyna Graca zwróciła uwagę na zapis w Regulaminie dotyczący częstotliwości 
wywozu odpadów (zawartości szamb). Zaproponowała, aby zlikwidować ostatnie zdanie które 
mówi o obowiązku wywozu szamba nie rzadziej niż raz na kwartał. Poinformowała, iż każdy 
mieszkaniec wywozi nieczystości w miarę swoich potrzeb, ponadto dopowiedziała, że inne 
gminy nie posiadają tego typu zapisu w swoich Regulaminach. Pani Graca zapytała, czy zapis 
o którym mowa jest konieczny? 

 Wójt Pan Wiesław Olszewski odpowiedział, iż większość ludzi nie opróżnia swoich zbiorników 
na nieczystości. Omawiany zapis w Regulaminie ma na celu nakłonić mieszkańców, aby to 
robili. 

 Radna Pani Krystyna Graca poinformowała, iż na terenie Gminy Zbrosławice mieszkają 
osoby, które nie mają potrzeby wywozu nieczystości raz na kwartał czyli 4 razy w roku. Radna 
zapytała czy zapis dotyczący wywozu nieczystości raz na kwartał musi znajdować się  
w Regulaminie? 

 Wójt Wiesław Olszewski odpowiedział, iż forma Regulaminu zależy od radnych. Poinformował, 
że w ostatnim czasie wraz z panią W-ce Wójt spłynął rzeką Dramą w celu zinwentaryzowania 
rur, które prowadzą do tej rzeki. Zapytał, czy Radna Pani Krystyna Graca sądzi, że te osoby, 
które posiadają zbiorniki na nieczystości z tym odpływem wywożą ich zawartość co kwartał?   
Wójt poinformował, iż istnieje możliwość podjęcia uchwały nakazującej wybudowanie 
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wszystkim mieszkańcom szamba. Zadał pytanie Pani Radnej Krystynie Graca czy podpisze 
się pod tą uchwałą? 

 Radna Pani Krystyna Graca odpowiedziała, iż podpisze się pod udzieleniem dotacji  
na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. 

 Wójt Pan Wiesław Olszewski zapytał, czy Radna potrafi oszacować koszty tej inwestycji? 

 Radna Pani Krystyna Graca poinformowała, iż zgłasza wnioski mieszkańców. Ponadto 
poinformowała, iż nie każdy mieszkaniec ma potrzebę 4 razy w roku wywozić szambo. 

 Pan Rafał Barszcz odpowiedział, iż taką sytuację łatwo można wyjaśnić. Wystarczy ustalić 
zużycie wody danego mieszkańca i pojemność zbiornika na nieczystości. Okaże się jak 
często należy opróżniać szambo. Dopowiedział, iż Urząd nie jest chętny aby od razu nakładać 
kary finansowe. Natomiast, jeśli chodzi o przydomowe oczyszczalnie ścieków to nie w każdym 
miejscu będą one działać prawidłowo. Grunt musi spełniać wiele wymagań, aby przydomowe 
oczyszczalnie ścieków spełniały swoje zadanie. Straż Gminna lub Policja dzięki zapisie  
w Regulaminie, który mówi o częstotliwości opróżniania zbiornika ma podstawę umożliwiającą 
kontrolę i w najgorszym przypadku ukaranie osoby nie przestrzegającej przepisu.  

 Radny Pan Rafał Kubik zapytał, o ilość osób ukaranych za nie terminowy wywóz nieczystości? 

 Wójt Pan Wiesław Olszewski odpowiedział, iż liczba mandatów za nie terminowy wywóz 
szamba jest nie wielka, należałoby przejrzeć archiwum Straży Gminnej aby poznać dokładną 
liczbę. Wójt poinformował, iż wszystkie środki pochodzące z ZIT- ów (Zintegrowane 
Inwestycje Terytorialne) są przekazywane na poprawę spraw związanych z nieczystościami. 

 Radny Pan Wiesław Topór powiedział, iż są to konieczne półśrodki, aby w jakimś stopniu 
dyscyplinować ludzi. Dopowiedział, iż problem tkwi w braku kanalizacji, w tak dużej gminie 
brak kanalizacji to po prostu wstyd. 

  Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

j) w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Zbrosławicach - X.   

   Projekt w/w uchwały przedstawiła i omówiła Pani W-ce Wójt Katarzyna Sosada. 

 Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels zapytał, czy tego typu uchwały będą 
podejmowane tylko w momencie gdy okres do najbliższej sesji jest bardzo krótki?     

 Pani W-ce Wójt odpowiedziała, iż ww. uchwała będzie dotyczyć tylko takich przypadków. 

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt (15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

Ad. 5.  

Przewodniczący Rady Gminy Zbrosławice, Pan Jan Fels poinformował, iż: 

 27.06.2016 roku do Biura Rady Gminy wpłynęła decyzja umarzająca postępowanie w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały Rady Gminy Zbrosławice z dnia 30 marca 2016 roku  
w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Zbrosławice w 2016 roku; 

 wpłynęły do Biura Rady Gminy zaproszenia na różnego rodzaju szkolenia; 

Ponadto Pan Jan Fels zapytał, Wójta Gminy Zbrosławice czy wiadomo coś więcej nt. zakupu tabletów 
dla radnych? 

Wójt Pan Wiesław Olszewski odpowiedział, iż zamówienie zostało złożone i oczekuje się na realizację. 
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Ad. 6. 

Protokół z dnia 11.05.2016 roku został przyjęty jednogłośnie (15 głosów „za”). Protokół z dnia 
15.06.2016 r. i 22.06.2016 r. zostanie rozpatrzony na kolejnym posiedzeniu komisji. 

Ad. 7. 

Ustalono termin kolejnego posiedzenia na dzień 17 sierpnia 2016 r. o godz. 16:00 w temacie: 
„Remonty infrastruktury drogowej na terenie Gminy Zbrosławice (wyjazdowa). Spotkanie z 
przedstawicielami GDDKiA”. 

Ad. 8 

Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron podziękowała za udział w posiedzeniu, dokonując tym 
samym jego zamknięcia. 

   

Protokołował                                                                                            Przewodnicząca komisji 
Referent P. Kupka              Józefa Boron 
 
  

 

 

 Załączniki do protokołu oraz nagranie dźwiękowe z posiedzenia komisji są dostępne w biurze Rady 
Gminy. 

 

 


